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رئیس پلیس راهنمایی ورانندگی ناجا خبر داد
آغاز طرح زمستانه راهور از 23آذر

از ۲۳ آذرماه، س��تاد زمستانی پلیس راهور با 
حضور همه دستگاه های اجرایی آغاز به کار خواهد 
کرد. به گزارش »وطن امروز«، سردار تقی مهری، 
رئیس پلیس راهنمایی ورانندگی ناجا با اشاره به 
کاهش چشمگیر تلفات جاده ای در نیمه نخست 
امس��ال نسبت به س��ال گذش��ته، اظهار داشت: 
س��ال گذش��ته ۹ هزار و ۳۰۴ نف��ر در تصادفات 
 جاده ای کش��ته ش��دند که این رقم امس��ال به 
۹ هزار و ۷ نفر کاهش داش��ته و ش��اهد کاهش 
۳/۰۷ درص��دی در آمار تلفات ج��اده ای بوده ایم. 
فرمانده پلیس راهور ناجا همچنین از آغاز اجرای 
طرح زمس��تانی پلیس راهور از ۲۳ آذرماه امسال 
خبر داد و یادآور ش��د: با وجود شروع زودهنگام 
فصل ب��ارش، طرح ه��ای پلیس راه��ور در حال 
اجراس��ت اما با توجه به هماهنگی هایی که طبق 
سنوات گذشته انجام شده است، امسال نیز از ۲۳ 
آذرماه، ستاد زمستانی پلیس راهور با حضور همه 
دستگاه های اجرایی آغاز به کار خواهد کرد و تا ۲۳ 

اسفندماه به فعالیت خود ادامه خواهد داد.

 افتتاح نود و پنجمین 
ایستگاه متروی پایتخت

 ایس��تگاه متروی نعمت آباد در بخش جنوبی 
خط ۳ مترو با حضور ش��هردار تهران افتتاح شد. 
به گ��زارش »وطن امروز«، روز گذش��ته با حضور 
محمدباقر قالیباف شهردار تهران، هایبل درویش 
مدیرعام��ل ش��رکت مت��روی ته��ران و حوم��ه، 
نودوپنجمی��ن ایس��تگاه متروی تهران)ایس��تگاه 
متروی نعمت آباد در بخش جنوبی خط ۳ مترو( به 
بهره برداری رسید. ایستگاه عبوری متروی نعمت آباد 
در نیمه جنوبی خط ۳ و حدفاصل ایس��تگاه های 
آزادگان – عبدل آباد و در محدوده محلات پاسگاه 
نعمت آباد، جوانه، خلازیر، سهیل و شهید کاظمی 
واقع شده اس��ت. براس��اس این گزارش، ایستگاه 
عبوری میرزای ش��یرازی، صیادش��یرازی، شهید 
قدوسی و هروی به ترتیب اولویت در نوبت افتتاح 

در خط ۳ مترو تهران هستند.

معاون ساماندهی امور جوانان خبر داد
 سرانه 200تومانی جوانان 

از بودجه سالانه!

بودجه برنامه حوزه جوانان ۸ میلیارد تومان 
اس��ت که با توجه به آمار ۲۵ میلیونی جوانان، 
بودجه سرانه برای هر جوان ۲۰۰ تا ۳۰۰ تومان 
می شود. محمدرضا رستمی، معاون ساماندهی 
امور جوانان اظهارداش��ت: اگر موضوع جوانان 
به خوبی در برنامه ششم تبیین نشود، در ۵ سال 
آینده با مش��کل در این زمینه روبه رو خواهیم 
شد، بنابراین کارگروه ویژه ای را تشکیل دادیم و 
جلسات بسیاری را در داخل و خارج از وزارتخانه 
گذاشتیم تا بتوانیم حمایت همه جانبه ای را از 
موضوع جوانان در برنامه شش��م توسعه ایجاد 
کنی��م. وی به ایلنا عنوان کرد: دومین اقدام ما 
بحث بودجه س��ال ۱۳۹۵ است. بودجه برنامه 
حوزه جوانان ۸ میلیارد تومان اس��ت که با این 
بودجه واقعا کاری نمی شود انجام داد، یعنی اگر 
بگوییم ۲۵ میلیون جوان داریم، بودجه سرانه 
ب��رای هر جوان ۲۰۰ تا ۳۰۰ تومان می ش��ود. 
با این س��رانه نمی ش��ود انتظار داش��ت که در 
حوزه هویت، فراغ��ت، ازدواج، خانواده، طلاق، 
آس��یب های اجتماعی، مش��ارکت اجتماعی و 
فرهنگ��ی کاری انجام داد، پ��س به دنبال این 
حرکت کردیم که جایگاه بودجه ای جوانان را با 

برنامه هایی که ارائه می کنیم ارتقا دهیم.

مردودی 2 معاون زن رئیس جمهور 
از نگاه نمایندگان

عضو فراکس��یون زنان مجل��س از عملکرد 
ضعیف و غیرقابل دفاع رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیس��ت و معاون ام��ور زن��ان و خانواده 
ریاست جمهوری انتقاد کرد.  شهلا میرگلوبیات، 
عضو فراکس��یون زنان مجلس با اشاره به ضعف 
عملکرد ۲ معاون زن رئیس جمهور در سمت  های 
مع��اون امور زن��ان و خانواده و رئیس س��ازمان 
حفاظت محیط زیس��ت گفت: تاکن��ون معاون 
رئیس جمه��ور در امور زن��ان و خانواده کار های 
مفیدی در حوزه زنان انجام نداده است و به جای 
پرداختن به مسائل اساسی تنها شعار و کارهای 
تبلیغاتی بوده است. وی به فارس یادآور شد: از 
سوی دیگر در حوزه محیط زیست هم مشکلات 
 زیادی وجود دارد و معاونت محیط زیست هم در 
۲ س��ال گذش��ته تنها کارهای سیاس��ی انجام 
داده و کار تخصص��ی و علم��ی خ��ود را انجام 
نداده اس��ت و مش��خص نیس��ت چند درصد 
از برنامه ه��ا و وعده ه��ای خ��ود را توانس��ته اند 
عملیاتی کنن��د. میرگلوبیات تصری��ح کرد: با 
وج��ود تذکراتی ک��ه در صحن علنی توس��ط 
نماینده ه��ای مجلس در هر حوزه اعلام ش��ده 
 است اما هیچ کاری انجام نداده اند و عملکرد این 
۲ مع��اون زن رئیس جمهور قابل دفاع نیس��ت.
این نماینده مجلس اظهار داش��ت: نمایندگان 
بشدت از عملکرد رئیس سازمان محیط زیست 
ناراحت هستند و هفته گذشته نیز نمایندگان 
زن مجلس به رئیس جمهور تذکر دادند رئیس 
سازمان محیط زیست افراد مش��کل داری را به 
عنوان مش��اور دور خود جمع کرده اس��ت که 

تخصصی ندارند.

 تعطیلی کمیته 
»رسیدگی به معیشت فرهنگیان«

در جلس��ات »کمیته رسیدگی به معیشت 
فرهنگی��ان« به هیچ نتیجه ای نرس��یدیم و در 
نتیجه این کمیته تعطیل شد. جبار کوچکی نژاد، 
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس با 
بیان این مطلب به مهر گفت: با توجه به اینکه در 
جلسات کمیته رسیدگی به معیشت فرهنگیان 
به هیچ نتیجه ای دست نیافتیم و اعتباری برای 
پرداخت معوقات فرهنگیان از س��وی سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی تامین نشد، این کمیته 
تعطیل شد. وی درباره وضعیت کمیته رسیدگی 
به معیش��ت فرهنگی��ان، اظهار داش��ت: برای 
حل مش��کلات فرهنگیان مقرر شد تا کمیته 
رسیدگی به معیشت فرهنگیان با حضور ۵ نفر از 
نمایندگان مجلس، رئیس و نمایندگان سازمان 
مدیریت و برنامه ری��زی و وزیر آموزش وپرورش 
تشکیل ش��ود که این اتفاق افتاد. کوچکی نژاد 
افزود: ۶ جلس��ه این کمیته تشکیل شد اما به 
هیچ نتیجه عملی دست نیافتیم و نمایندگان از 
جمله بنده در دیگر جلسات این کمیته شرکت 
نکردند و شنیدم که این کمیته دیگر  جلساتی 
برگ��زار نمی کند و تعطیل ش��ده اس��ت. عضو 
کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس تصریح 
کرد: در این جلس��ات مقرر شد مبلغ مورد نظر 
بازنشستگان فرهنگی توسط سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی تعیین تکلیف شود اما به دلیل اینکه 
به هیچ نتیجه عملی دس��ت نیافتیم و سازمان 
مدیریت اعتبار وزارت آموزش وپرورش را تامین 

نکرد این کمیته تعطیل شد.

آوای شهر

گروه اجتماعی: ۲ س��ال اس��ت که مدیران سازمان 
محیط زیس��ت با اصرار و پافشاری بر مواضع قبلی 
خود، حذف بنزین پتروشیمی داخلی را عاملی برای 
بهبود وضعیت آلودگی هوا اعلام می کنند و همچنان 
از کیفیت بنزین وارداتی دفاع می کنند، اما ش��واهد 
موجود در آس��مان پایتخت بویژه در این روزها که 
با سرد شدن هوا احتمال رخداد پدیده وارونگی دما 
هم بیشتر است، چیز دیگری می گوید! همانطور که 
پیش بینی ش��ده بود تهران و برخی کلانش��هرهای 
دیگر واپسین روزهای هفته گذشته تا همین امروز را 
با پدیده وارونگی دمایی پشت سر گذاشتند؛ پدیده ای 
جوی که همه س��اله در فصول س��رد س��ال حادث 
می شود. این در حالی است که بروز چنین وضعیتی 
که آس��مان را تیره و تار و نفس کش��یدن را سخت 
و ناممکن می کن��د به شفاف س��ازی موضوعی که 
مدت هاس��ت مورد مناقشه سازمان حفاظت محیط 
زیست و دستگاه های نظارتی چون کمیسیون های 

گوناگون مجلس قرار دارد کمک  کرده است!
تنها راهکار همین است! ■

 مقصر جلوه دادن بنزین تولید داخل در آلودگی 
هوا و تمرکز بر واردات بنزین به اصطلاح با کیفیت، 
به قول معروف تنها راهکار سازمان حفاظت محیط 
زیست در رسیدگی به معضل آلودگی هوا محسوب 
می شود که با اصرار عجیبی عملیاتی شد و با خروج 
مبال��غ هنگفت ارز، س��وخت به کش��ور وارد ش��د. 
اس��تاندارد یورو۴ که بهانه اصلی س��ازمان حفاظت 
محیط زیست برای توجیه جایگزینی سوخت وارداتی 
با تولیدات داخلی است به سرعت رنگ باخت و انجام 
آزمایش های متعدد روی بنزین وارداتی نشان داد که 
در مقاطعی کیفیت س��وخت وارداتی در حد و اندازه 
یورو۲ است. کمیسیون اصل ۹۰ مجلس یا کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس نیز که بارها ادعای رئیس 
سازمان حفاظت محیط زیست مبنی بر بی کیفیت 
بودن س��وخت تولید پتروشیمی را در بوته آزمایش 
قرار داده اند تا به حال جز رد این ادعا گزارش دیگری 
اع��لام نکرده اند.  ع��لاوه بر این حتی ب��دون انجام 
آزمایش هم می توان میزان تاثیر حذف بنزین داخلی 
را بر بهبود وضعیت هوا سنجید، چرا که سوخت تولید 
داخل تا به حال در شهری مانند تهران توزیع نشده 

است که بخواهد مقصر اصلی آلودگی هوا باشد!

آزمایشی به نام وارونگی دما! ■
 اما از دیگر راه هایی که وارونگی این ادعا را بدون 
طی مراحل پیچیده و علمی آزمایشگاهی به اثبات 
می رساند پدیده جوی وارونگی دمایی است. از آنجا 
که در روزهای س��رد، هوای نزدیک به سطح زمین 
هم س��رد شده و قابلیت نفوذ در لایه های بالایی را 
از دست می دهد، پدیده اینورژن یا وارونگی دمایی 
اتفاق می افتد. بدین معنی که جای هوای س��رد و 
گرم عوض ش��ده و میزان جابه جایی هوا بش��دت 

کاهش می یابد. در این حالت چون جو اطراف زمین 
در حالت ایس��تا قرار دارد تاثیر این عوامل در بروز 
آلودگی هوا ناچیز بوده و سهم عواملی مانند تولید 
گازهای آلاینده با وضوح بیشتری نمایان می شود. 

از آنجا که در هوای نزدیک به زمین جابه جایی 
صورت نمی گی��رد میزان تاب آوری ه��وا در برابر 
آلاینده ه��ا محک خوبی برای س��نجش کیفیت 
سوخت اس��ت. موضوعی که هم در سال گذشته 
و هم طی روزهای سرد آبان ماه سال جاری باعث 

مردودی سازمان حفاظت محیط زیست در آزمون 
کیفیت س��وخت شد و کارشناسان نگران افزایش 
بیماری ه��ای ناش��ی از آلودگی  هوا مانند س��ال 

گذشته هستند.
چه کسی سیاسی برخورد می کند؟ ■

روزهای پایانی هفته گذشته که وارونگی دمایی 
جزئی در پایتخت اتفاق افتاد به سرعت هرچه تمام تر 
نشانگرهای سنجش آلودگی هوا به اعداد دو رقمی 
رس��یدند و کیفیت هوا ناسالم شد و این وضعیت تا 
لحظه تنظیم این گزارش ادامه داشت. بر این اساس، 
تنها با شمارش ساعت هایی که هوای وارونه در برابر 
آلاینده ها دوام آورد می توان کیفیت سوخت وارداتی 
را ب��رآورد ک��رد و برای قضاوت بی��ن ادعای رئیس 
س��ازمان حفاظت محیط زیست و گزارش مستدل 
کمیس��یون اصل ۹۰ به کار برد. تیره شدن آسمان 
در یک چش��م به هم زدن به خوب��ی اثبات کرد که 
نمایندگان مجلس سیاسی با بنزین برخورد می کنند 
یا رئیس س��ازمان حفاظت محیط زیست مشغول 

ابتکار سیاسی در ماجرای کیفیت سوخت است؟ 

کارشناسان نگران افزایش بیماری های ناشی از آلودگی هوای پایتخت مانند سال گذشته هستند

2 بر هیچ به نفع آلودگی هوا!
نبض جامعه
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نمای نزدیک

تداوم شرایط ناسالم هوای پایتخت
وضعیت کیفی هوای تهران در شرایط ناسالم برای گروه های حساس قرار گرفت. محمد رستگاری، معاون 
نظارت و پایش محیط زیست استان تهران درباره کیفیت هوای پایتخت به فارس گفت: شرایط وارونگی 
هوای پایتخت تا صبح روز دوشنبه ادامه داشت اما همچنان غلظت آلاینده ها در پایتخت بیش از حد مجاز 
است. وی ادامه داد: وضعیت کیفی هوای تهران در روز دوشنبه در شرایط ناسالم برای گروه های حساس 
قرار گرفت و براساس اطلاعات به دست آمده از ایستگاه های سنجش آلودگی سطح شهر میانگین شاخص 
کیفیت هوا برای ذرات معلق تا کمتر از 2/5 میکرون، 109 گزارش شد. گفتنی است براساس پیش بینی های 

انجام شده، با توجه به بارندگی در پایتخت، احتمال بهبود هوای پایتخت تا روز سه شنبه وجود دارد.

معاون فنی اداره نظارت سازمان غذا و دارو  مطرح کرد

هشدار درباره واردات سوسیس تقلبی

نایب رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس:

دولت موظف به پرداخت خسارت سیل است

رئیس سازمان غذا و دارو انتقاد کرد

کاهش حمایت تأمین اجتماعی از بیماران تالاسمی

فرآورده ه��ای  اجتماع�ی:  گ�روه 
گوشتی نظیر سوسیس و کالباس 
از مب��دأ ترکیه، هلند و برخی کش��ورها به صورت 
غیرقانونی وارد ش��ده  که به دلیل ش��بهه ش��رعی 
 و بهداش��تی غیرقاب��ل مصرف اس��ت. ب��ه گزارش 
»وطن امروز«، س��هیل اس��کندری، مع��اون فنی 

اداره کل نظ��ارت و ارزیاب��ی 
و  خوراک��ی  فرآورده ه��ای 
آشامیدنی س��ازمان غذا و دارو  
با بیان این مطلب گفت: تمام 
اق��لام واردات��ی م��واد غذایی، 
آرایشی و بهداش��تی فرآوری  

ش��ده و مواد اولیه در صورتی که مجوز ورود از اداره 
کل نظارت بر فرآورده های غذایی، آرایشی و بهداشتی 
را نداش��ته باشند غیر قابل مصرف انسانی هستند. 

وی افزود: از آنجایی که فرآورده های گوشتی نظیر 
سوس��یس و کالباس تاکنون از این اداره کل مجوز 
ورود دریافت نکرده اند، سلامت اینگونه محصولات 
مورد تایید نیس��ت و قابلیت مصرف انسانی ندارند. 
اسکندری خاطرنشان کرد: گزارش بازرسی اداره کل 
نظارت بر مواد غذایی، آرایش��ی و بهداشتی حاکی 
از آن اس��ت ک��ه فرآورده های 
گوش��تی نظیر سوس��یس و 
کالباس از مب��دأ ترکیه، هلند 
و برخی کش��ورها ب��ه صورت 
غیرقانونی وارد ش��ده اند که به 
دلیل شبهه شرعی و بهداشتی 
غیرقابل مصرف بوده و این اداره کل هماهنگی لازم 
را با معاونت بهداشتی جهت جمع آوری محصولات 
غیرمجاز و برخورد با متخلفان به عمل خواهد آورد.

گ�روه اجتماع�ی: دول��ت موظف 
است خسارت ناشی از سیل را به 

خانوارهای بیمه شده و نشده  پرداخت کند.
نایب  توکل��ی،  محمدتقی 
رئیس کمیس��یون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس با 
بیان این مطلب اظهار داشت: 
حادثه سیل غیرمترقبه و جزو 
نش��ده  پیش بینی  خس��ارات 

است و هیچ کسی نمی تواند جلوی خسارات چنین 
حوادثی را بگیرد. وی به ایسنا بیان کرد: براساس بند 

»س« ماده ۲۲۴ قانون برنامه پنجم توسعه و از محل 
ماده ۱۰ و ۱۲ باید خس��ارات ناشی از خشکسالی، 
سیل و زلزله پرداخت شود. توکلی تاکید کرد: دولت 
موظف اس��ت خس��ارات وارد 
شده به موارد بیمه شده و نشده 
را پرداخت کند. نماینده مردم 
الیگودرز در مجلس با تأکید بر 
اینکه تنها راه مهار سیل احداث 
س��دهای مخزنی است، یادآور 
شد: این نوع سدها می توانند جلوی حوادث احتمالی 

سیلاب را بگیرند.

گروه اجتماعی: رئیس س��ازمان 
غذا و دارو، درباره تغییرات قیمت 
داروی بیم��اران تالاس��می و نحوه حمایت بیمه 
تامین اجتماعی از ای��ن بیماران توضیحاتی ارائه 
داد.  به گزارش »وطن امروز«، رس��ول دیناورند، 
رئیس س��ازمان غ��ذا و دارو،  با اش��اره به اینکه 
داروی بیماران تالاسمي شامل داروهای تزریقی و 
خوراکی است که هر دو گروه هم در داخل تولید 
می ش��وند و هم نوع وارداتي دارند، گفت: تاکنون 
داروهای تالاسمی هیچ گونه افزایش قیمت نداشته 
است اما متاسفانه به تازگی قیمت داروی خوراکی 

وارداتی بیماران تالاسمی به دلیل کاهش حمایت 
سازمان تامین اجتماعی افزایش پیدا کرده است. 
وي با بیان اینکه کاهش حمایت تامین اجتماعي 
منجر به افزایش پرداختی بیماران برای هزینه دارو 
می شود، افزود: بیماران تالاسمی تصور می کنند 
قیم��ت دارو افزایش پیدا کرده اس��ت، در حالی 
که افزایش قیمت ناش��ی از حمایت بیمه اس��ت 
و مس��ؤولیت افزایش قیمت این دارو نیز برعهده 
سازمان تامین اجتماعی است. رئیس سازمان غذا 
و دارو خاطرنشان کرد: ما در وزارت بهداشت برای 

حمایت از بیماران تلاش می کنیم.

سلامت

بهارستان

دارو


